

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN SIVAKUMAR VARATHARAJU
NAIDU [BATU GAJAH]**

TARIKH : 27 SEPTEMBER 2021 (ISNIN)

SOALAN

TUAN SIVAKUMAR VARATHARAJU NAIDU [BATU GAJAH] minta **MENTERI KANAN PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan jumlah kilang-kilang yang ditutup di kawasan DUN Jelapang, DUN Menglembu dan DUN Tronoh di bawah Parlimen Batu Gajah. Berapa ramai pekerja-pekerja yang telah hilang pekerjaan mereka akibat penutupan itu di ketiga-tiga DUN tersebut.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Sebagaimana pengumuman Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) yang dibuat oleh Kerajaan bagi penutupan penuh sektor sosial dan ekonomi seluruh negara berkuatkuasa pada 1 Jun 2021, hanya kilang yang tersenarai di bawah 12 sektor perkhidmatan perlu (*essential services*) sahaja yang dibenarkan beroperasi sepanjang tempoh PKP tersebut dilaksanakan. Manakala lima lagi sektor hanya dibenarkan beroperasi pada keadaan siap siaga dengan 10 peratus pekerja iaitu sektor automotif (kenderaan dan komponen); besi dan keluli, simen; gelas serta seramik.

Pembentangan Pelan Pemulihan Negara (PPN) oleh Kerajaan yang berkuat kuasa pada 15 Jun 2021 pula adalah sebagai strategi yang dirangka secara berfasa di mana pembukaan aktiviti ekonomi dan sosial akan dilaksanakan secara berperingkat. Peralihan Fasa 1 ke Fasa 2

adalah berdasarkan 3 indikator utama iaitu penurunan kes purata harian COVID-19 di bawah 4,000 kes; sistem kesihatan awam tidak lagi berada di peringkat kritikal dan pencapaian dua dos suntikan vaksin sebanyak 10 peratus populasi.

PKP dan PPN adalah terpakai bagi semua negeri di seluruh negara termasuk Negeri Perak. Peralihan ke Fasa 2 Negeri Perak bermula pada 5 Julai 2021 di mana dalam fasa tersebut, terdapat pertambahan sebanyak 6 sektor ekonomi iaitu sektor pembuatan automotif (kenderaan dan komponen); besi dan keluli; simen; gelas; seramik dan kilang perabot bagi tujuan eksport dengan kapasiti pekerja yang dibenarkan sehingga 80 peratus di premis.

Selaras dengan usaha Kerajaan untuk mengekang penularan jangkitan COVID-19, Kementerian Perdagangan Antarabangsa dan Industri (MITI) telah memainkan peranan aktif dalam memastikan kelangsungan aktiviti ekonomi; kesinambungan rantai bekalan; dan menjamin bekalan makanan dan peralatan *essential* adalah mencukupi. Antara peranan MITI adalah:

- (i) bekerjasama dalam merangka SOP COVID-19 bersama-sama dengan Majlis Keselamatan Negara dan Kementerian Kesihatan Malaysia;
- (ii) bertanggungjawab sebagai agensi memproses, menilai dan meluluskan permohonan operasi dalam tempoh PKP/PPN bagi syarikat-syarikat di bawah sektor pembuatan;
- (iii) menjadi *custodian* bagi sistem CIMS dan memastikan semua pemegang taruh termasuk agensi pelulus dan syarikat dapat menggunakan sistem dengan baik;
- (iv) menjalankan penguatkuasaan Akta 342 ke atas semua premis terutama sektor pembuatan bagi memastikan syarikat-syarikat yang dibenarkan beroperasi mematuhi SOP dan peraturan yang ditetapkan oleh Kerajaan.

Berdasarkan rekod, tiada arahan penutupan kilang pernah dikeluarkan oleh MITI ke atas kilang-kilang di kawasan DUN Jelapang, DUN Menglembu dan DUN Tronoh di bawah parlimen Batu Gajah. MITI sebagai salah satu agensi yang diberi kuasa di bawah Akta 342 hanya

akan mengarahkan penutupan kilang sekiranya premis mengingkari SOP yang ditetapkan oleh Kerajaan. Sebarang aktiviti ekonomi *non-essential* yang ditangguhkan pembukaannya adalah selaras dengan arahan Kerajaan bagi mengekang penularan COVID-19 ini.

Walaupun bagaimanapun, untuk makluman Dewan yang mulia ini, bagi tempoh Mac 2020 sehingga Mei 2021, sebuah syarikat pengilangan, iaitu Bekaert Ipoh Sdn. Bhd. yang beralamat di Ipoh, Perak yang berada di dalam kawasan DUN Jelapang telah menutup operasi mereka sepenuhnya. Syarikat ini menjalankan aktiviti "*Manufacture and sale of low and high carbon steel wire products and strands and ropes products*" dengan jumlah pelaburan sebanyak **RM102 juta** dan dimiliki oleh 100% rakyat asing iaitu Belgium.

Penutupan syarikat ini telah mengakibatkan seramai 200 orang pekerja iaitu 155 pekerja tempatan dan 45 orang rakyat asing kehilangan pekerjaan. Antara sebab utama penutupan operasi syarikat adalah disebabkan persaingan daripada pengeluar yang sama di pasaran tempatan dan luar negara. Walaupun syarikat telah membuat pelaburan tambahan dengan beralih dari pengeluaran *low carbon steel wire* kepada *high carbon steel wire*, namun prestasi jualan syarikat masih tidak memberangsangkan dan syarikat terus mengalami kerugian.

Bagi membantu pekerja-pekerja yang telah kehilangan pekerjaan ini, MITI melalui MIDA bekerjasama rapat dengan syarikat dan pelbagai pihak pemegang taruh untuk menempatkan pekerja-pekerja tersebut ke dalam industri lain yang berkaitan. Syarikat juga telah menasihati pekerja yang telah diberhentikan supaya menyertai program penempatan pekerjaan semula PERKESO serta mendaftar diri di portal MYFutureJobs. Syarikat juga bekerjasama dengan Persekutuan Pengilang Malaysia (FMM) dan syarikat-syarikat lain yang berminat bagi menyediakan penempatan pekerjaan serta menawarkan pakej pampasan yang sewajarnya.

Sekian, terima kasih.